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Folketinget har i skrivelse af 5. april 2013 (spørgsmål S 1566) anmodet om min 
besvarelse af følgende af Per Clausen (Enhedslisten) stillede spørgsmål:

Spørgsmål S 1566:

”Vil ministeren sikre, at der kommer bedre dyrevelfærd i de nye svinestalde, der skal 
opføres med statsstøtte, f.eks. i form af krav om løsdrift for søer og forhold, der gør 
halekupering overflødig?”

Svar:

Fødevareministeriet afsætter i 2013 i alt 150 mio. kr. til miljøteknologi i nye staldanlæg 
under Landdistriktsprogrammet. Denne fokusering på nye stalde sker for at fremme den 
grønne omstilling og støtte større projekter, hvor erhvervet har peget på, at en indsats i 
særlig grad kan bidrage til at skabe vækst.

Der vil f.eks. kunne gives tilskud til: ventilation, forsuringsanlæg, luftrensning, og 
foderfordeling til alle typer af nye stalde; tiltag der har fokus på miljø- og klimaeffekter, 
men som også i et vist omfang bidrager til den generelle dyrevelfærd.
Denne målretning og fokusering af tilskudsmidlerne skal ses i sammenhæng med 
erhvervets samlede indsats for udviklingen af svinesektoren, hvor samarbejdet mellem 
slagterier og producenter om sikre leverancer og højere afregningspriser kan 
fremhæves.

Ingen må være i tvivl om, at jeg er stærkt optaget af løbende at forbedre dyrevelfærden i 
de danske stalde, og når der bygges nye stalde vil det naturlige være, at der også 
arbejdes for større velfærd for dyrene. Jeg tror på, at de initiativer, der netop er sat i 
gang sammen med erhvervet, vil bidrage til en positiv udvikling af svinesektoren med 
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fokus på bedre miljø og dyrevelfærd. Derudover har jeg selvfølgelig en ambition om 
generelt at forbedre velfærden for de danske produktionsdyr.

Mette Gjerskov

/Cecilie Heerdegen Leth


